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سعید خانی گفت: سمفا در واقع یک ترمینال است که زیرساخت  سایت های بلیط فروشی را پشتیبانی 
می کند، اما از همان ابتدای راه اندازی، چند ویژگی اصلی اش از جمله این  که پول فروش فیلم ها از طریق 
بلیت فروشی می بایست از مبدا بین تهیه کننده ها تقسیم می  شد فعال نشد.  او ادامه داد: تکرار این قطع و 
وصل شدن های سمفا تاثیرهای منفی زیادی در پی داشته، مخصوصا این دفعه آخر که یک ماه قطع شده 
و هیچ کس هم جوابگو نیست. خانی با اشاره به آغاز به کار مجدد سمفا، گفت: یک بحث سمفا آماردهی و 
شفاف سازی است و یک بخش آن فروش بلیت برای سینماداران است. رفع این مشکل نیازمند اقدام جدی  

است وگرنه باز هم شاهد اختلال و قطعی آن خواهیم بود./صباخبر

مصادف با 13 آبان، روز ملی مبارزه با استکبار جهانی به همت معاونت فضای مجازی سازمان صدا وسیما 
»شبکه تلوبیونی فلسطین« آغاز به کار کرد. »شبکه تلوبیونی فلسطین« به  عنوان تنها شبکه اختصاصی 
در موضوع فلسطین در معاونت فضای مجازی سازمان صداوسیما شروع به کار کرد. این شبکه تلوبیونی 
به  صورت 24 ساعته اقدام به پخش محتوای متنوع در زمینه تحولات فلسطین خواهد کرد. برنامه های 
زنده ترکیبی با حضور کارشناسان و تحلیلگران مرتبط، رصد و پایش اخبار و تحلیل ها، تأمین و پخش 
تولیدات مردمی در شبکه های اجتماعی، تامین و ترجمه تولیدات بین المللی، معرفی کتاب ها و... جدول 

پخش شبکه تلوبیونی فلسطین را تشکیل می دهد./تسنیم

شبکه تلوبیونی فلسطین آغاز به کار کرداقدام جدی نشود، باز هم شاهد اختلال در سمفا خواهیم بود

مصطفی محمودی پژوهشگر، مدرس و منتقد ســینما، درباره وضعیت اکران 
فیلم های مستند گفت: ما چندگونه فراموش شده در سینمای ایران داشتیم که 
از دید مخاطب پنهان مانده و همین مسئله باعث شده بود که ارتباط مخاطب 
با این گونه ها، ارتباط چندان مناسب و دلچسبی نباشد. دو تا از مهم ترین 
این گونه ها، سینمای مستند و فیلم های کوتاه هستند که خوشبختانه در 
جریانی که در دو ســال اخیر در حوزه اکران فیلم های مستند و کوتاه راه 
افتاده است، این ارتباط به مرور شکل منطقی به خودش گرفته است. یعنی 
مردم دارند عادت می کنند و علاقه مند می شوند و این علاقه مندی دارد به 
وجود می آید و کم کم جای خودش را به عنوان یکی از گونه های مهم در 

حوزه سینما باز می کند.
محمودی افزود: فراموش نکنیم که فقط اکران کافی نیست. یعنی یک 
زنجیره ای باید در این بخش باشد که بتوانیم مخاطب را بیش از گذشته جلب 
و جذب گونه سینمای مستند و فیلم کوتاه کنیم. تا جایی که مخاطب خودش 
بیاید و جست وجو کند. مثلا شبکه مستند در تلویزیون محتوای بسیار خوبی پخش 
می کند و در شبکه های دیگر هم کم و بیش مستندهایی می بینیم که نیاز به 
تبلیغ دارند. ضمن اینکه اکران سینماها را داریم. البته در کنار همه 
اینها، پلتفرم ها نیز باید به شــکل جدی به این مسئله بپردازند. 
به نظرم جشنواره ســینماحقیقت هم رویداد مناسبی است 
که می   تواند بیش از دوره های گذشــته، زمینه  و شرایطی 
فراهم کند که عمــوم علاقه مندان، یعنی کســانی که 
فیلم  ساز مستند یا اهل رسانه و منتقد سینما نیستند، 
اما علاقه مند هستند، بتوانند بیایند و با مستندهای 

جشنواره سینماحقیقت آشنا شوند. 
محمودی ادامه داد: ما در حــوزه تبلیغات 
ضعف جدی داریم و این متوجه فقط سینمای 
مستند نیست. در حوزه تبلیغات فیلم  های 

ســینمایی  مان هم همین ضعف را داریم. نبود حمایت های لازم و کافی از ســوی 
متولیان شــهری از یک طرف، گران بودن هزینه  های تبلیغات، روش های سنتی 
تبلیغات و... عواملی هستند که باعث شده و می شود که سینمای مستند آن چنان 
که باید در حوزه تبلیغات محتوا و محصولاتش نتواند خودنمایی کند. به همین دلیل 
باید دنبال شیوه های نوین تبیلغاتی باشیم، شیوه هایی که بتواند با هزینه های خیلی 
مناسب تر و معقول تر اما اثرگذاری گســترده تر، مخاطب بیشتری را جلب و جذب 

سینمای مستند کند.
او همچنین درباره برگزاری جشنواره سینماحقیقت توضیح داد: من به واسطه 
شغلم که رسانه و نقد است، از طرفداران پر و پاقرص جشنواره سینماحقیقت هستم 
و به نظرم یکی از جشنواره های اصلی سینمایی کشور محسوب می  شود. جشنواره 
ســینماحقیقت می تواند مثل جشــنواره فیلم فجر کم کم به این سمت برود که 
همزمان بتواند برخی از تولیدات یا محصولاتی که در جشنواره شرکت کرده اند را در 
استان ها هم به نمایش بگذارد. حوزه اکران جشنواره سینماحقیقت و حتی بخش 
اعظمی از اکران فیلم های مستند بیشتر در استان تهران است و در مراکز استان ها 

به ندرت پیش می آید که شاهد این مسئله باشیم.
محمودی تصریح کرد: اگر این فراگیری با برنامه ریــزی خوب اتفاق بیفتد و ما 
بتوانیم طلیعه آن را در جشنواره سینماحقیقت امسال ببینیم که جشنواره همزمان 
با تهران در استان های مختلف کشور برگزار  شــود،  می توانیم به ایجاد زمینه های 
دیگر مطلوبیت این گونه ســینمایی  برای مخاطبان عام در سراسر کشور امیدوار 
باشیم. ضمن اینکه عمده کسانی که در سینمای مستند فعالیت کرده اند و از گذشته 
تا به حال مانده اند، استعدادهایی بوده اند که از شــهرهای مختلف آمدند و جذب 
سینمای مستند شدند. فراموش نکنیم که کشور ما اقلیم متنوع، فرهنگ  ها و خرده 
فرهنگ  های متفاوتی دارد و همه این ها زمینه  های جذابی است برای اینکه بتوانیم به 
تماشا و کشف و رشد استعدادهایی بنشینیم که در هر گوشه از ممکلت کار می  کنند 
و سینمای مستند و جشنواره سینماحقیقت می  تواند محمل مناسبی باشد که ما 

بتوانیم این استعدادها را شناسایی کنیم./صباخبر

مصطفی محمودی:

باید به دنبال شیوه های نوین تبیلغاتی باشیم


